

INHALT

Deutsche Probleme

Jan Barcz, Zum 25. Jahrestag des Vertrags zwischen Polen und Deutschland. Einige Überlegungen

Marta Götz, Piotr Trąpczyński, The Investment Development Path – a bilateral perspective of Germany and Poland

Jürgen Wandel, The role of Germany in the eurozone crisis – pragmatic rescuer or power-hungry torturer? An „Austrian“ perspective

Piotr Kalka, Die Innovation der Wirtschaft der BRD im Vergleich

Tomasz Budnikowski, Die Wirtschaft Deutschlands angesichts des massiven Zustroms der Flüchtlinge

Maria Wagińska-Marzec, Die Musik als ein Integrationsmittel der Flüchtlinge in Deutschland

Joanna Dobrowolska-Polak, Der deutsche Vorsitz in der Europäischen Union im Prozess der Bewältigung der Migrationskrise

Elżbieta Roszko-Wójtowicz, Die Rolle und die Bedeutung der permanenten Berufsausbildung vor dem Hintergrund der aktuellen demographischen und wirtschaftlichen Lage in der EU

Dariusz Wojtaszyn, Österreich versus Deutschland. Das Anschluss-Spiel als österreichischer Erinnerungsort

Rafał Jung, Um den „Wasserschlacht von Frankfurt“. Die politische Dimension des Auftretens der polnischen Fußballer bei den Weltmeisterschaften im Jahre 1974

Ewa K. Czackowska, Die Rolle Kardinal Stefan Wyszyński bei dem Zustandekommen der Botschaft der polnischen Bischöfe an ihre deutschen Amtsbrüder. Unbekannte Dokumente im Archiv des Primas von Polen

CONTENTS

German Problems

Jan Barcz, On the 25th anniversary of the Polish-German Treaty. A few reflections

Marta Götz, Piotr Trąpczyński, The Investment Development Path – a bilateral perspective of Germany and Poland

Jürgen Wandel, The role of Germany in the eurozone crisis – pragmatic rescuer or power-hungry torturer? An „Austrian“ perspective

Piotr Kalka, Innovativeness of the German economy in comparative aspect

Tomasz Budnikowski, German economy vis-à-vis a mass influx of migrants

Maria Wagińska-Marzec, Music as a tool for the integration of refugees in Germany

Joanna Dobrowolska-Polak, Germany's leading role in managing the EU migration crisis

Elżbieta Roszko-Wójtowicz, Continuing vocational training in the EU against the backdrop of current demographic and economic conditions

Dariusz Wojtaszyn, Austria vs Germany. Anschluss-Spiel as an Austrian place of memory

Rafał Jung, On the „Water Battle of Frankfurt“. The political dimension of the Polish football performance at the World Cup'74

Ewa K. Czackowska, The role of Cardinal Stefan Wyszyński in the creation of the Letter of the Polish Bishops to the German Bishops. Unknown documents in the archives of the Primate of Poland

PL ISSN 0033-2437

I Z

Czasopismo
Instytutu Zachodniego
w Poznaniu

3 (360)
2016

PRZEGLĄD ZACHODNI

Niemieckie problemy

XXV-lecie Traktatu polsko-niemieckiego

The Investment Development Path of Germany and Poland

Germany in the eurozone crisis

Innowacyjność gospodarki RFN

Gospodarka Niemiec wobec napływu emigrantów

Muzyka narzędziem integracji uchodźców

Zarządzanie kryzysem migracyjnym

Ustawiczne kształcenie zawodowe w Unii Europejskiej

Anschluss-Spiel jako austriackie miejsce pamięci

Polityczny wymiar występu polskich piłkarzy w 1974 roku

Rola kardynała Stefana Wyszyńskiego w powstaniu Orędzia biskupów z 1965 roku

PRZEGLĄD ZACHODNI

Instytut Zachodni

3 (360) 2016

I Z